
öödunud aasta 
sügisel  valmis 
Harku Vallavalit-
sus e  n ing  OÜ 
Head ja OÜ Sfäär 

Planeeringud koostöös Har-
ku valla üldplaneeringut täp-
sustava teemaplaneeringu 
eskiisprojekt, milles käsitle-
takse Harku valla ehitustingi-
musi, miljööväärtuslikke 
alasid ja väärtuslikke maas-
tikke ning tihehoonestusala-
sid. „Novembris toimus val-
l am aj a s  k a k s  av a l i k ku 
koosolekut, kus me tutvusta-
sime kohalikele elanikele ja 
kõigile huvilistele koostatud 
teemaplaneeringu eskiisi. 
Eesmärgiks oli kuulda elani-
ke tagasisidet ja saada nende 
ettepanekud ning mõtted, 
kuidas seda tervikuna valla 
jaoks väga olulist teemapla-
neeringut veelgi sisukamaks 
ja täpsemaks muuta. Samuti 
tutvustasime teemaplanee-
ringu eskiisi Harku vallavoli-
kogu ehitus- ja planeerimis-
komisjonis ,  kust  saime 
samuti olulise esmase tagasi-
side,“ rääkis Harku abivalla-
vanem Erik Sandla Harku 
valla ehitustingimusi, miljöö-
väärtuslikke alasid ja väärtus-
likke maastikke määrava 
ning tihehoonestusalasid 
täpsustava teemaplaneeringu 
(edaspidi teemaplaneering – 
toim) avalikkusele tutvusta-
mise protsessist. Kohalikelt 
külaseltsidelt ja eraisikutelt 
laekus 18 ettepanekut, mida 
vallavalitsus koostöös OÜ 
Head ja OÜ Sfäär Planeerin-
gud spetsialistidega nüüd läbi 
analüüsib ja oma seisukoha 
kujundab. Esitatud ettepane-
kute kohta annab vallavalit-
sus oma tagasiside hiljemalt 
jaanuarikuu lõpuks. 

Eesmärk 
täpsustada kehtivat 
üldplaneeringut
Töös oleva teemaplaneeringu 
näol on tegemist 2013. aastal 
kehtestatud Harku valla üld- 
planeeringu lisaga, milles 
täpsustatakse neid küsimusi, 
mida toona üldplaneeringus 
nii üheselt ei fikseeritud. 
Tänu ehitustingimusi täpsus-
tavale valmivale teemapla-
neeringule saavad edaspidi 
kõik osapooled selgemad ju-
hised, millistel tingimustel on 
lubatud Harku vallas ehitus-
tegevust alustada. Samuti ta-
gatakse teemaplaneeringuga 
oluliste miljööväärtuslike 
piirkondade ja väärtuslike 
maastike säilimine nii täna 
kui ka tulevikuperspektiivis. 

Tänaseks valminud projekt 

on vallavalitsuse töörühma 
nägemus teemaplaneeringu 
võimalikust lahendusest. 
Möödunud aasta lõpus valla-
majas toimunud eskiisi tut-
vustamise koosolekul sooviti 
kuulda kohaliku elanikkonna 
arvamust valminud projekti 
kohta ning vastavalt võima-
lusele teemaplaneeringut 
nende ettepanekute põhjal 

täiendada. Pärast planeerin-
gu täiendamist suunatakse 
teemaplaneering kooskõlas-
tamiseks ametiasutustele. 
Kooskõlastamise järel suuna-
takse teemaplaneering Harku 
vallavolikogule vastuvõtmi-
seks, mille järgselt toimub 
teemaplaneeringu avalikus-
tamine, mis kestab neli näda-
lat. Avaliku väljapaneku ajal 
on igal isikul võimalik teema-
planeeringu materjalidega 

tutvuda ning esitada ettepa-
nekuid ja vastuväiteid planee-
ringu kohta. Harku Vallava-
l itsus  korra ldab pärast 
avalikustamist avaliku välja-
paneku tulemusi tutvustava 
arutelu.

Novembris toimunud esi-
mesel avalikul koosolekul, 
kus teemaplaneeringu eskiisi 
tutvustati, osales üsna vähe 

inimesi. „Kohal olid 
paari-kolme külaselt-
si esindajad, kuid ena-
mate piirkondade 
esindajad paraku mit-
te. Et kohalikke ini-

mesi siiski enam kaasata, ot-
sustasime korraldada ka teise 
avaliku koosoleku,“ selgitas 
planeerimis- ja ehitusvald-
konna koordineerimise eest 
vastutav abivallavanem Sand-
la teise koosoleku kokkukut-
sumise vajadust. Teisel koos-
olekul oligi juba oluliselt 
rohkem inimesi, kes olid tul-
nud teemaplaneeringuga 
tutvuma ning oma tagasisidet 
andma. „Seejärel kuulutasi-

megi välja kirjalike ettepane-
kute esitamise aja, mille täht-
ajaks oli 2016. aasta lõpp.“ 

Ettepanekud olid 
väga mitmekülgsed
„Detsembris laekus 15 ette-
panekut, millele jaanuaris 
lisandus veel kolm. Kõik 
esitatud ettepanekud oleme 
läbi arutanud,“ ütles Sandla. 

Abivallavanema sõnul lae-
kus üsna palju ettepanekuid, 
kus inimesed soovisid muuta 

isiklikust huvist tulenevalt 
tihehoonestusalade piire. 
Näiteks nii, et nende senini 

hajaasustusel paiknenud 
krunt hakkaks edaspidi asu-
ma tihehoonestusalal. Paraku 
nii põhimõttelisi muudatusi 
käesolevas teemaplaneerin-

gus teha ei saa, sest siin on 
võimalik juba kehtestatud 
üldplaneeringut üksnes täp-
sustada. „Me saame lähtuda 
tihehoonestusalade piiride 
ülevaatamisel juba kehtesta-
tud detailplaneeringute piiri-
dest,“ selgitas Sandla. 

Samuti juhiti Sandla sõnul 
tähelepanu matkaradade 
säilitamisele nii mere ääres 
kui ka sisemaal. Ka toodi 
välja Peeter Suure merekind-
lusega seotud raudteetammi-
de süsteem – tehti ettepanek 
neid väärtustada ning kasu-
tada vanu raudteetammisid 
matkaradadena.

Ettepanekutes viidati ka 
konkreetsete hoonete ja ob-
jektide väärtuslikuks tunnis-
tamise vajadusele. Näiteks 
tehti ettepanek määrata täna-
ne Harkujärve koolihoone, 
mis on endine mõisatall, ja 
selle kõrval olev endine koo-
lihoone ehk mõisa peamaja, 
väärtuslikeks hooneteks. Sa-
mamoodi ka Humala külas 
asuv vana mõisatalli hoone.

Väärtuslike maastikuobjek-
tidena nimetati ära ka vanad 
kiviaiad, karjateed, kultuski-
vid ja kivikalmed, mida ette-
paneku kohaselt tuleks hool-
dada ja säilitada ning mille 
kohane viide ka teemaplanee-
ringusse sisse viia.

Täiendavate väärtuslike 
maastikena mainiti ära ka näi-
teks nii Murastes kui ka Suuru-
pis asuvad loopealsed. „Tehti 
ettepanek, mille kohaselt tuleks 
nendesse piirkondadesse ehi-
tamiseks eelnevalt koostada 
maastiku hoolduskava, millega 
tagada sealsete liikide säilita-
mine,“ nimetas Sandla.

Vallavalitsus veel  
kujundab seisukohta
Laekunud ettepanekud on 
arutamisel ning vallavalitsus 
ei ole veel lõplikke seisukohti 
nende suhtes kujundanud. 
Need töötatakse ühiselt läbi 
ning kui võimalik, siis arves-
tatakse nendega teemaplanee-
ringu täiendamisel. 

Samas juhtis abivallava-
nem Sandla tähelepanu, et 
vallavalitsuse ülesandeks on 
siin tasakaalu leidmine kõigi 
vallaelanike huvide ja soovi-

de vahel. „Me ei saa 
arvestada ettepane-
kutega, mis seaksid 
maaomanikele täien-
davaid kitsendusi. 
Teemaplaneeringu 

koostamise mõte on täpsus-
tada ja täiendada täna kehti-
vat üldplaneeringut.“

KADY-ANN SUTT
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ehitusprojekt ning vald plaanib Vääna-Jõesuu randa 
viiva kergtee ehitustöödega alustada sel kevadel.

Lk 3 KANDLEPÄEV 
„LAULEV PUU“ 

tõi juba kolmandat korda Pangapealse 
Lasteaeda kokku kandlehuvilised nii Harku 
vallast kui ka kaugematest piirkondadest.

Harku Valla Teataja
HARKU VALLA AMETLIK HÄÄLEKANDJA. ILMUB KAKS KORDA KUUS.

Vallavalitsus esitas volikogule kinnitamiseks 
valla 2017. aasta eelarve projekti, mille kogu-
maht on 24,5 miljonit eurot.

VOLIKOGULE ESITATI 
VALLA EELARVE PROJEKT

Lk 2

Sport on mõnus. 
See aitab  
tasakaalus olla.

Lk 5

M

VALMINUD ON LUIGE 
TEE KERGLIIKLUSTEE JA 
PROMENAADI 
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Koosolekul sooviti 
kuulda kohaliku ela- 
nikkonna arvamust.



Võimalik juba kehtes-
tatud üldplaneeringut 

üksnes täpsustada.



Teemaplaneeringu ettepanekutes toodi välja ka Harku vallas asuva paeklindi väärtustamise ja hoidmise vajalikkus. / Foto:  Kady-Ann Sutt

Abivalla- 
vanem Erik 

Sandla sõnul 
täpsustatakse 

teemapla-
neeringuga 

kehtivat 
üldplaneerin-

gut ehitus-
tingimuste, 
miljööväär-

tuslike alade, 
väärtuslike 
maastike ja 

tihehoones-
tusalade osas. 
/ Foto:  Kady-

Ann Sutt

Teemaplaneeringu kohta 
laekus 18 ettepanekut

Harku valla ehitustingimusi, miljööväärtuslikke alasid ja väärtuslikke  
maastikke määrava ning tihehoonestusalasid täpsustava teemaplaneeringu 

täiendamiseks laekus kohalikelt elanikelt 18 ettepanekut.

MARTEN AOLAID
Eesti Laskesuusatamise 

noortekoondise liige


